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Geachte heer De Graad,

Hartelijk dank voor het advies van de Milieuraad over het raadsvoorstel 
‘Doorontwikkeling Gemeentelijk Grondstoffenplan (GGP)’. Onze waardering voor uw 
spoedige en gedegen reactie. In deze brief onze reactie op uw advies. Naast een 
algemene reactie gaan we in op de door u aangegeven aandachtspunten. 

De gemeente Zwolle en ROVA spannen zich al jaren in om de hoeveelheid restafval te 
verminderen en de hoeveelheid gerecyclede grondstoffen te laten stijgen. We zijn blij 
dat dit voor u zichtbaar is. Met de invoering van het ‘omgekeerd inzamelen’ bij de 
laagbouw is er een trendbreuk ontstaan en zagen we het restafval dalen. Met het 
huidige GGP beogen we de hoogbouw en compacte stad te faciliteren, zodat elke 
Zwollenaar zijn/haar afval gescheiden kan aanbieden. U stelt dat de ambitie uit het 
GGP niet is behaald en dat er moet worden versneld. Wij zien dat ook en dit is voor ons 
dan ook de reden dat we de aanvullende maatregelen willen treffen. Maatregelen die 
tevens noodzakelijk zijn om de afvalverwerking in Zwolle ook in de toekomst betaalbaar 
te houden. Zoals u aangeeft is realisatie van de ambitie van 100 kg 
restafval/inwoner/jaar in dit kader een (weliswaar) belangrijke tussenstap, maar zeker 
niet het eindstation. Ook ons doel is om op termijn te komen tot een volledig circulaire 
samenleving.

Dwarsverbanden en een nieuw GGP
In uw advies merkt u op dat u dwarsverbanden mist met thema’s als klimaatadaptatie 
en groenbeleid. Het klopt dat in het voorliggende raadsvoorstel geen expliciete 
aandacht is geschonken aan deze belangrijke dwarsverbanden. In onze dagelijkse 
praktijk is deze aandacht er zeker wel. In de stad worden de genoemde thema’s en 
afval op verschillende manieren met elkaar in verbinding gebracht. Zo is er afstemming 
met onze collega’s van Groen. We willen nu bijvoorbeeld de afspraak maken om 
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ondergrondse containers ‘in het groen’ te plaatsen waardoor de containers worden 
omheind door struiken. Het blijkt dat dit bijplaatsingen tegengaat en de buurt krijgt ook 
direct een groenere uitstraling. Buurtbewoners kunnen dit groen adopteren waarmee de 
sociale cohesie wordt versterkt. Verder wordt er de Groentour voor 
basisschoolleerlingen georganiseerd. In  deze tour bij/door ROVA wordt leerlingen 
geleerd wat het verschil tussen afval en grondstoffen is en waarom circulariteit 
belangrijk is. Andere voorbeelden zijn de WaardeRing (het circulair ambachtscentrum in 
Zwolle), het op twee locaties beproeven van de effecten van containertuintjes (o.a. 
tegengaan hittestress) en de wormenhotels die op een aantal locaties zijn geplaatst. We 
stellen voor om in het vervolgtraject explicieter stil te staan bij de dwarsverbanden 
tussen de thema’s afval, circulariteit, groenbeleid en klimaatadaptatie in onze 
communicatie-uitingen en afstemming met de stad. 

Restafval
In ons GGP 2016-2020 hebben wij ingezet op drie sporen. Activiteiten binnen de eerste 
twee sporen (Faciliteren en Motiveren) zijn randvoorwaardelijk voor uitvoering van het 
derde spoor (Belonen). Alle bewoners moeten in staat zijn om hun afval gescheiden 
aan te bieden en de mindset in de stad moet goed zijn. Vooraf was de verwachting dat 
met name dit derde spoor  nodig is om een nieuwe, duidelijke trendbreuk te realiseren 
in de hoeveelheid aangeboden restafval. Dit blijkt nu ook in de praktijk. Daar komt bij 
dat nog niet alle maatregelen uit het GGP in de eerste twee sporen zijn uitgevoerd. Met 
name het faciliteren van alle hoogbouw vergt als gevolg van de benodigde 
maatwerkwerkwijze meer tijd. Op dit moment wordt de wijk Holtenbroek gefaciliteerd, 
daarna zijn Assendorp en de Binnenstad aan de beurt. Wij verwachten dat voor 1 
januari 2022 inwoners in de hele stad de mogelijkheid hebben  om het afval (dus ook 
GFT) gescheiden aan te bieden. Voor ons zijn dit wel redenen om nu extra bij te 
schakelen. Niet alleen is dit nodig om de doelstelling van 100 kg te halen, maar ook 
omdat anders de afvalinzameling en -verwerking onbetaalbaar worden. 

Zwols Belonen
Uit uw reactie begrijpen wij dat u het goed monitoren van de resultaten belangrijk vindt. 
Wij onderschrijven dat. Zwols Belonen is een systeem dat nergens nog in werking is. 
Wij zullen de resultaten dan ook bijzonder goed in de gaten blijven houden en op basis 
van de ervaringen bijsturen. Wij hebben er vertrouwen in dat wij met het invoeren van 
Zwols Belonen de juiste weg in zijn geslagen. Voor een plan B vinden wij het nu te 
vroeg. 

Bij het Zwols Belonen betalen de bewoners op voorhand de reguliere 
afvalstoffenheffing. De hoogte hiervan is gemiddeld, hetzelfde als afgelopen jaar, 
behoudens de jaarlijkse indexatie. Hierbij wordt uitgegaan van een te verwachten 
hoeveelheid restafval die een bewoner zal aanbieden. Op hoofdlijnen geldt: wordt er 
minder restafval aangeboden, dan krijgt men geld terug. Wordt er meer aangeboden, 
dan zal er een naheffing volgen. Verdere detaillering moet nog plaatsvinden en de 
exacte uitwerking zal worden vastgesteld met de tarieven voor 2022. Uw advies om er 
voor te zorgen dat bewoners worden gewaarschuwd als zij heel vaak restafval 
aanbieden en daarmee aan het eind van het jaar met hogere kosten worden 
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geconfronteerd, nemen wij mee. In overleg met ROVA onderzoeken we welke 
mogelijkheden hiervoor zijn.

Grondstoffenplan Zwolle 2022-2025
Wij onderschrijven uw advies om een visie te ontwikkelen om de hoeveelheid restafval 
verder terug te brengen dan 100 kg/inwoner per jaar. Wel maken we een onderscheid 
tussen de korte en middellange termijn. 

Bij de invoering van Zwols Belonen kiezen we op de eerste plaats voor zorgvuldigheid 
en goede communicatie. Om inwoners goed mee te nemen in wat er staat te gebeuren 
en ook te laten wennen aan het nieuwe systeem. We realiseren ons dat het niet zo 
maar een stap is voor een deel van onze inwoners. Daar hebben we oog voor, onder 
andere met flankerend beleid en de gekozen periode van voorbereiding voor invoering 
van Zwols Belonen. 

De komende jaren worden gebruikt om de uitrol van Zwols belonen goed voor te 
bereiden en zorgvuldig te begeleiden en de resultaten van het systeem van Zwols 
Belonen te monitoren en evalueren. Deze monitoring en evaluatie vormen wat ons 
betreft de basis voor een nieuwe visie en vervolgmaatregelen ten behoeve van de 
verdere afname van de hoeveelheid restafval. 

Een nieuwe visie (mogelijk in combinatie met een nieuw GGP) wordt ontwikkeld in de 
volgende collegeperiode. Voorgaande neemt niet weg dat we de komende jaren alert 
zijn op ontwikkelingen en kansen tot verdere reductie. 

Beïnvloeding landelijk beleid
U hoopt dat wij ons blijven inzetten om op landelijk niveau invloed uit te oefenen op het 
rijksbeleid en de producentenverantwoordelijkheid. Dit zijn we zeker van plan. Als 
Zwolle zijn we vertegenwoordigd in de Ambtelijke Werkgroep Afval (AWA) van de VNG 
en hebben zitting in het bestuur van de NVRD regio Noord. Ook ROVA heeft zitting in 
vergelijkbare commissies. Deze structuren blijven ons mogelijkheden bieden om onze 
stem te laten horen.

Communicatie
U houdt een warm pleidooi voor het (nog) meer inspelen op onderwerpen als 
verspilling. We onderschrijven dit pleidooi. In de praktijk werken we ook aan bestrijding 
van verspilling, bijvoorbeeld door verpakkingsvrij winkelen te stimuleren. Wij gaan graag 
met u het gesprek aan over hoe we dit nog fundamenteler kunnen aanpakken. Uw 
suggestie om burgerinitiatieven rondom het tegengaan van verspilling nog meer te 
belichten, nemen we daarin zeker mee.  

Een voorstel over de invoering van de JA/JA sticker is aanstaande. In de toekomst 
willen we gaan kijken of er naast een systeem van alleen halen en laten recyclen, er 
ook een systeem kan komen waarbij nog goede producten weer worden hergebruikt. 
De Kringloop is van oudsher al de weg waarlangs goedzooi een tweede leven krijgt. 
Materiaalhubs zijn wellicht het antwoord om ook tweedehands materialen in een 
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kringloop te krijgen. De mogelijkheid van toepassing van dergelijke voorzieningen 
bespreken we graag met u. 

Tot slot
Wij zijn uiteraard bereid tot een nadere toelichting op onze reactie. We blijven u 
betrekken bij de voorbereiding en uitvoering van de aanstaande maatregelen. 
Nogmaals onze waardering en dank voor uw betrokkenheid en positief-kritische blik. 
We kijken uit naar voortzetting van onze constructieve samenwerking.

Burgemeester en wethouders van Zwolle,
Namens deze,

voorzitter, Peter Snijders

secretaris, Ingrid Geveke


